
 

 
Zápis č. 5 ze zasedání V ědecké rady FŽP UJEP v Ústí n.L. 

ze dne 1.12.2010 
 
Účastníci jednání:  
prof. Kula, prof. Vráblíková, doc. Anděl, doc. Blažková, doc. Halounová, doc. Janoš, doc. 
Loučka, doc. Slavík, Ing. Brůna, Ing. Richter, Ing. Zahálka  
 
Omluveni :  
prof. Hrabánková, prof. Hřebíček, prof. Braniš, prof. Šoch, prof. Vyskot, doc. 
Ritschelová, Ing. Pondělíček 
 
Program jednání: 
1.  Zahájení 
2. Zpráva o plnění závěrů evaluace FŽP   
3.  Doktorandské studium, informace o přijímacím řízení a zahájení studia v oboru 

"Environmentální analytická chemie 
4.  VaV - přehled a stav v řešení projektů   
5.  Možnosti dalšího rozvoje FŽP  
6.  Různé 
 
1. Zahájení jednání 
Děkan FŽP Ing. Richter přivítal přítomné členy vědecké rady a omluvil nepřítomné. 
Informoval o programu; program jednání byl schválen. Projednávané materiály 
obdržela VR předem v elektronické podobě. 
 
2.  Zpráva o pln ění závěrů evaluace FŽP 
Ing. Richter seznámil přítomné s hlavními body zprávy vypracované fakultou pro 
akreditační komisi v souvislosti s plněním doporučení vyplývajících z evaluace UJEP. 
V diskusi členové vědecké rady poukázali na některé klíčové body, na nichž závisí 
úspěšné fungování fakulty a bezproblémový průběh akreditace studijních oborů a 
programů v budoucnu; jde zejména o nutnost zajištění výuky vlastními pracovníky 
s vědeckými hodnostmi prof. a doc. v hlavním pracovním poměru (viz požadavky 
akreditační komise na garanty programů a oborů), nutnost těsnější spolupráce mezi 
příbuznými katedrami na různých fakultách a nutnost dalšího zkvalitňování vědecké 
práce s důrazem na hodnotné výstupy podle metodiky Rady vlády.  
Diskuse: 

• Zaměřit se na věkovou strukturu prof. a doc. s možnostmi zvýšení pracovních 
úvazků. 

• AK počítá do hodnocení především prof. a doc. se 100%-ním úvazkem. 
• Podporovat habilitace interních pedagogů s Ph.D. a 100%-ním úvazkem. 
• Zvážit možnost habilitačního řízení – nepřímo vázáno na vlastní absolventy 

Ph.D. studia. 
• Propojení Ph.D. studia, případně i habilitačního řízení, s Př.F. UJEP. 
• Věnovat max. pozornost RIV, na který jsou vázány dotace na VV činnost. 
• Příznivé hodnocení VaV v rámci UJEP. 
• Podpora přijímání uchazečů do oborů Inž. ekologie - propagace na středních 

školách. 
• Na ČVUT bývalo v oboru VH  90 studentů v ročníku, nyní je jich kolem 30 na 

ročník. 
 
 



 

3. Doktorandské studium – informace o p řijímacím řízení a zahájení 
studia v oboru "Environmentální analytická chemie“  
Doc. Janoš informoval o přípravě a průběhu přijímacího řízení do prvního ročníku 
doktorského studia a seznámil členy VR FŽP se zaměřením vědecké činnosti 
doktorandů. Ocenil spolupráci s Ústavem anorganické chemie AV ČR a dalšími 
institucemi podílejícími se na přípravě studentů a vyzdvihl dobrou spolupráci se členy 
oborové rady. V diskusi zazněly náměty na zdokonalení přípravy doktorandů. Byla 
zdůrazněna důležitost výběru kvalitních uchazečů o doktorské studium. 
Diskuse: 

• Výhodnější je menší počet studujících – lepší péče, vyšší kvalita absolventů. 
• Studenti Ph.D. musí během studia vydat (předat do tisku) min. 2 recenzované 

práce. 
• Školitelé – na některých školách musí vydat 1 publikaci s IF/rok. 

 
4. VaV – přehled a stav řešení projekt ů 
Členové Vědecké rady FŽP obdrželi předem přehled aktuálně řešených a 
připravovaných VaV projektů na fakultě. Doc. Janoš stručně okomentoval zejména 
nově připravované projekty, jež získaly granty TAČR. Byl zmíněn i systém hodnocení 
výsledků VaV činnosti. 
Diskuse:  

• Organizace seminářů k projektům a disertačním pracím. 
• Zvážit vyčlenění 1 pracovníka na administraci projektů. 
• Projekt MK ČR s FF UJEP – Ochrana památek – Využívání kamene pro 

restaurátorské práce. 
 
5. Možnosti dalšího rozvoje FŽP 
Ing. Richter informoval o pokroku v budování univerzitního kampusu a o možnostech, 
které se zde nabízejí pro další rozvoj fakulty. Bylo konstatováno, že omezené 
prostorové možnosti stávající budovy se stávají závažným limitujícím faktorem 
zejména pro další rozvoj vědeckovýzkumných aktivit. Dále Ing. Richter stručně shrnul 
záměry fakulty při zavádění nových studijních oborů a programů. V této souvislosti 
poukázal na problémy při zajišťování garantů jednotlivých oborů a programů. 
Význam garantů pro další rozvoj fakulty a požadavky na jejich kvalifikaci byly 
diskutovány i dalšími členy vědecké rady. Byla zdůrazněna souvislost s kvalitou 
vědeckovýzkumné práce na fakultě. Bylo konstatováno, že novým požadavkům se 
musí přizpůsobit i personální politika na fakultě.  
Diskuse:  

• Nutnost stanovení garantů studijních programů a studijních oborů dle novely 
Zákona o VŠ – limituje přípravu a otevírání dalších studijních oborů – na FŽP 
je omezený počet habilitovaných pracovníků se 100%-ním úvazkem! 

• Revitalizace krajiny – specifikovat, co udělat pro zisk Ph.D. studia. 
 
6. Různé 
Další body do jednání VR nebyly zařazeny. 
 
Děkan pozval členy VR na společný oběd. 
 
 
 
 
Zapsali: Ing. M. Richter, Ph.D., EUR ING, děkan 
  Doc. Ing. P. Janoš, CSc., proděkan pro vědu 
 


